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 3شرط ترخيص کالاهاي 

گروه 27از گمرک
ايران  امور گمرکي گمرک  و  فني  معاون 
ترخيص  و  گمرکي  تشريفات  انجام  شرايط 
کالاهايي که از اولويت تخصيص ارز بانک مرکزي 
خارج شده و در گروه کالايي 27قرار گرفته اند را 

اعلام کرد.
مهرداد جمال ارونقي گفت: با توجه به مراجعه 
صاحبان کالاهاي گروه 27 به دفاتر ستادي گمرک 
ايران و متعاقب مکاتبات و پيگيريهاي صورت پذيرفته 
از مراجع ذيربط و ذيصلاح مربوطه از جمله وزارت 
صنعت، معدن و تجارت و نيز بانک مرکزي ، با 
ترخيص کالاهاي موجود در گمرکات که از اولويت 
تخصيص ارز بانک مرکزي خارج شده اند مشروط به 
شرايطي موافقت شده است که نحوة بررسي و احراز 
اين شروط به کلية گمرکات کشور ابلاغ مي گردد تا 

برابر دستورالعمل مربوطه نسبت به مورد اقدام کنند.
معاون فني گمرک ايران شروط اصلي انجام 
تشريفات گمرکي و ترخيص کالاهاي اشاره شده 
در گروه 27 را منوط به احراز شرايط: 1- بررسي 
و تأييد اصالت بارنامه و قبض انبار مربوطه؛ و 2- 
مطابقت با مفاد يکي از بندهاي مرتبط با مادة 11 
آيين نامة اجرايي قانون مقررات صادرات و واردات 
و 3- تأييد منشأ ارز مربوطه توسط بانک مرکزي 
دانست و از صاحبان کالا خواست در اين خصوص 
از مراجعه يا مکاتبه با گمرک ايران خودداري و 
درصورت حائز شرايط بودن کالاهاي موجود در 
گمرکات با هر سه شرط اعلامي )دارا بودن هر سه 
شرط بصورت توأمان الزامي است(، جهت انجام 
تشريفات گمرکي کالاهاي اشاره شده به گمرکات 

اجرايي مربوطه مراجعه نمايند.

انضباط مالي، فرايند محوري و 
شفافيت در فعاليت هاي شرکت 

هاي وابسته ايدرو
مجمع عمومي سالانه شرکت مديريت طرح 
هاي صنعتي )IPMI( به رياست معاون وزير و 
رييس ايدرو و اعضاي هيئت مديره و مديران اين 

شرکت برگزار شد.
به گزارش ايدرونيوز؛ معاون وزير و رئيس 
سازمان گسترش و نوسازي صنايع ايران در  اين 
نشست مجمع عمومي سالانه  شرکت  مديريت 
فرايند  مالي،  انضباط  بر   هاي صنعتي   طرح 
محوري و شفافيت در فعاليت هاي شرکت هاي 

وابسته و تابعه ايدرو تأکيد کرد.
امير بيات نگاه به فرصت آفريني در شرايط 
تحريم ها را ضرورتي انکار ناپذير برشمرد و بر 
حمايت  سازمان گسترش و نوسازي صنايع ايران 
از مديران قاطع، صالح و شجاع تاکيد کرد. وي در 
عين حال افزود: برخي اوقات در صورتهاي مالي و 
مجامع شرکتها به ايراداتي بر مي خوريم که متاثر 
از تصميمات مديريتي سالها قبل تر هست از اين 
رو مديران تا زمانيکه آثار تصميمات آنان جاري 
هست داراي مسوليت مستمر هستند و  بايد 
پاسخگوي عملکرد خود و زيرمجموعه باشند  چرا 
که  تبعات تصميمات مديريتي محصور به زمان 

اتخاذ نخواهد بود.
در اين جلسه،  محمد جواد شمس رئيس 
هيأت مديره شرکت IPMI  گزارشي  از اقدامات 
انجام شده در سال منتهي به اسفند 1398 ارائه 
وتوضيحات لازم در خصوص موارد طرح شده 
از سوي سازمان حسابرسي به عنوان حسابرس 
مستقل و بازرس قانوني شرکت از سوي هيات 

مديره و مديران  ارائه گرديد.

گام دوم ايميدرو و بورس براي 
تقويت بازار سهام معدني ها

امير صباغ مدير اقتصادي و سرمايه گذاري 
ايميدرو خبر داد: به زودي کميته اي براي پيگيري 
تشکيل صندوق بازارگرداني شرکت هاي معدني و 

صنايع معدني ايجاد مي شود.
به گزارش روابط عمومي ايميدرو، صباغ با 
يادآوري نشست دو روز گذشته ايميدرو، بورس و 
شرکت هاي بزرگ معدن و صنايع معدني، تصريح 
کرد: نماينده ايميدرو در اين کميته عباس نعيمي 
قائم مقام و عضو هيات عامل و نماينده بورس 
بورس  شرکت  عامل  مدير  صحرايي  علي  نيز 
اوراق بهادار تهران است. به گفته وي، قرار است 
با صندوق هاي حمايت از بازارهمچون “صندوق 

ثبات بازار” نيز هماهنگي صورت گيرد.
صباغ افزود: هم اينک در حال صدور احکام 

اعضاي کميته فوق هستيم.
به  اشاره  مورد  کميته  اينکه  اعلام  با  وي 
دنبال نشست ايميدرو، سازمان بورس و شرکت 
هاي بزرگ معدن و صنايع معدني ايجاد مي شود، 
گفت: در اين کميته مديران عامل شرکت هاي 
فولاد مبارکه، ملي مس، فولاد خوزستان، صنعتي 
و معدني گل گهر، صنعتي و معدني چادرملو، فولاد 
خراسان و سرمايه گذاري معادن و فلزات حضور 

دارند.
ايميدرو  اقتصادي و سرمايه گذاري  مدير 
تاکيد کرد: مقرر شده اين کميته جلسات خود را 

به صورت هفتگي برگزار کند.
داراي  که  هايي  شرکت  صباغ،  گفته  به 
بازارگردان نيستند، تقاضاي تشکيل صندوق را 
به سازمان بورس و اوراق بهادار ارايه مي دهند و 
شرکت هايي که داراي بازارگردان هستند نسبت 

به تقويت اعتبارات صندوق اقدام مي کنند.
با  نشستي  جاري،  شهريور   23 شامگاه 
پور رييس هيات عامل  حضور خداداد غريب 
ايميدرو و معاونان، حسن قاليباف اصل رييس 
سازمان بورس و اوراق بهادار، محمد رضا پور 
اقتصادي مجلس  ابراهيمي رييس کميسيون 
شوراي اسلامي و مديران عامل شرکت هاي 
بزرگ معدن و صنايع معدني برگزار شد. طي 
آن جلسه ايجاد صندوق بازارگرداني مورد تاکيد 
قرار گرفت و ايميدرو به عنوان راهبر بازارگرداني 

اين شرکت ها تعيين شد.
با برگزاري نشست فوق و ايجاد اميد در بازار 
بورس، شاخص کل با افزايش همراه شده و سهام 
شرکت هاي معدني و صنايع معدني مورد استقبال 

سهامداران قرار گرفته است.

دستور ويژه وزارت صمت به سازمان حمايت: 

 تشديد بازرسی، نظارت 
و کنترل قيمت ها

سرپرست وزارت صمت از رئيس سازمان 
توليدکنندگان  و  کنندگان  مصرف  حمايت 
کنترل  و  نظارت  بازرسي،  تشديد  خواست؛ 
کاري  اولويت  در  جدي  اهتمام  با  قيمت ها 

سازمان حمايت قرار گيرد.
و  معدن  صنعت،  وزارت  گزارش  به 
صدور  با  وزارتخانه  اين  سرپرست  تجارت 
حمايت  سازمان  رئيس  به  ويژه اي  دستور 
اين  از  توليدکنندگان،  و  کنندگان  مصرف 
و  نظارت  بازرسي،  تشديد  خواست؛  سازمان 
اولويت  در  اهتمام جدي  با  قيمت ها  کنترل 

کاري سازمان حمايت قرار گيرد.
در متن دستور جعفر سرقيني آمده است؛ 
از آنجا که در شرايط حساس کنوني، علي رغم 
توليد  مناسب  شرايط  و  بازار  در  کالا  فراواني 
از اشخاص  در کشور مشاهده مي شود برخي 
سودجو با احتکار کالا و عدم عرضه به موقع 
و عدم رعايت قيمت ها به هر طريقي موجب 
کمبود کالا و افزايش کاذب قيمت ها شده اند؛ 
و  بازار  ثبات  و  آرامش  تأمين  منظور  به  لذا 
ايجاد بستر امن براي عموم مردم و جلوگيري 
از هرگونه سو استفاده احتمالي، ضرورت دارد 
با استفاده از تمام توان و ظرفيت بازرسان آن 
از  ذيربط  دستگاه هاي  همکاري  با  و  سازمان 
جمله سازمان تعزيرات حکومتي، سازمان هاي 
و  اصناف  بسيج  اتحاديه هاي صنفي،  نظارتي، 
ساير تشکل ها و دريافت گزارشات و شکايات 
مردمي از طريق سامانه 124، تشديد بازرسي، 
نظارت و کنترل قيمت ها با اهتمام جدي در 
متن  گيرد.در  قرار  سازمان  آن  کاري  اولويت 
معدن  صنعت،  وزارت  سرپرست  ويژه  دستور 
در  است؛  شده  تاکيد  همچنين  تجارت  و 
صورت مشاهده هرگونه تخلف سريعاً متخلفين 
شناسايي و جهت سير مراحل قانوني به سازمان 
تعزيرات حکومتي و ساير مراجع ذيربط معرفي 

شوند.

شرط رفع تعليق کارت هاي 
بازرگاني

معاون وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: 
هيچ کارت بازرگاني متعلق به شرکت توليدي 
امروز تعليق نکرديم.حميد زادبوم در  به  تا  را 
حاشيه نشست با صنعتگران و توليدکنندگان 
استان البرز، در جمع خبرنگاران در خصوص 
ابطال  يا  شده  تعليق  بازرگاني  کارت هاي 
کارت ها، اظهار کرد: مشکلي که در خصوص 
کارت هاي بازرگاني اشاره مي شود بحث تمديد 
است که اين مشکل رفع شده و در خصوص 
کارت  هيچ  اصولاً  بازرگاني،  کارت هاي  تعليق 
بازرگاني شرکت توليدي را تا به امروز تعليق 
نکرديم.وي با بيان اينکه در مورد شرکت هاي 
بازرگاني که تعهد ارزي آنها صفر درصد بوده، 
اساس  بر  کرد:  تصريح  است،  متفاوت  شرايط 
تصميم مشترک وزارت صمت، اتاق بازرگاني، 
ايران در کارگروه پايش  اتاق تعاون و گمرک 
از  دسته  آن  بازرگاني  کارت  تجاري،  رفتار 
صادرکنندگان که توليدي نيستند و هيچ تعهد 
نکردند، فعلًا  ايجاد  ارزي در دو سال گذشته 
تعليق شده که حدود 2 هزار و 500 شرکت 
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزير  هستند.معاون 
بيان کرد: کارت هاي بازرگاني شرکت هايي که 
به تعهد ارزي خود عمل نکرده اند، به محض 
اينکه بانک مرکزي گزارش رفع تعهد آنها را 
تأييد کند، از تعلق خارج مي شود.وي با بيان 
اينکه جاي نگراني براي توليدکنندگان وجود 
صادرکنندگان  اميدواريم  داد:  ادامه  ندارد، 
بتوانند در سال جاري با وجود همه مشکلات 
موجود، ارز صادراتي را برگرداند تا ارز مورد نياز 
اوليه و کالاهاي اساسي را تأمين کنيم. مواد 
زادبوم با بيان اينکه البرز داراي ظرفيت بالايي 
در توليدات صنعتي و کشاورزي است، گفت: 
بخش مهمي از محصولات کشاورزي صادراتي 
از اين استان تأمين مي شود؛ همچنين امروز 
اين  در  متعددي  برندهاي  و  مختلف  صنايع 

استان فعاليت دارند.
وي اظهار کرد: نمايشگاه دائمي که اتاق 
بازرگاني البرز برقرار کرده است، نشانگر بخش 
کوچکي از ظرفيت موجود استان است که جا 

دارد گسترش يابد.

ارزيابي سومين دوره جايزه 
بين المللي مديريت دانش در 

فولاد زرند ايرانيان
بين  جايزه  دوره  سومين  ارزيابي  جلسه 
المللي مديريت دانش KM4D ، با حضور تيم 
ارزيابي، نماينده ستاد مرکزي زيسکو و مجتمع 
کک سازي در محل مجتمع کنسانتره و گندله 

سازي فولاد زرند ايرانيان برگزار شد.
به گزارش روابط عمومي زيسکو، جلسه 
ارزيابي سومين دوره جايزه بين المللي مديريت 
دانش KM4D ،  با حضور تيم ارزيابي، نماينده 
ستاد مرکزي زيسکو و مجتمع کک سازي در 
محل مجتمع کنسانتره و گندله سازي فولاد 

زرند ايرانيان برگزار شد.
به  فرودنيا  مهندس  جلسه،  اين  در 
نمايندگي از طرف مديرعامل شرکت زيسکو، 
ضمن قدرداني از تلاش همکاران با اشاره به 
دانش  راستاي  در  ميدکو  هلدينگ  رويکرد  
راستاي  در  بلند  گامي  را  مهم  اين  افزايي، 
ارتقاء سازمان و نيل به اهداف توسعه اقتصاد 
در  مجموعه  اين  گفت:   و  دانست  مقاومتي 
عمل ثابت کرده که در فعاليت هاي دانشي 
پيشرو بوده و اميدواريم بتواند در اين ارزيابي 
نيز موفق بوده و نقاط بهبود خود را شناسايي 

کند .
در  اين جلسه فعاليت هاي دانشي، مورد 
ارزيابي قرار گرفت و نمايندگان دانش مجتمع 
سازي  گندله  و  کنسانتره  سازي،  کک  هاي 

سنگ آهن،  فعاليت هاي خود را ارائه کردند.

اخبار اخبار

راستاي  در  و  دولت  تصميم  با  گفت:  ايران  گمرک  کل  رئيس 
تسهيل در واردات کالا هاي اساسي، گمرک بدون کد رهگيري هم 

اين کالا ها را ترخيص مي کند.
تصميم  با  و  قبل  هفته  دو  از  افزود:  ميراشرفي،  مهدي  آقاي 
و  نشده  تامين  آن ها  ارز  که  اساسي  کالا هاي  واردکنندگان  دولت، 
کد رهگيري دريافت نکرده اند، اما کالا به مبادي ورودي و گمرکات 
رسيده در صورتي که ساير اسناد و مدارک آن ها آماده باشد کالا هاي 

اساسي شان بدون کدرهگيري از گمرک ترخيص مي شود.
کالا هايي  بر  ناظر  هم  تصميم  اين  بخشنامه  کرد:  اضافه  وي 
است که در گمرکات است و هم کالا هايي که وارد مي شوند بنابراين 
درخصوص کالا هاي اساسي چنانچه وارد کننده مايل باشد بدون کد 
رهگيري بانک، کالايش ترخيص شود گمرک کالا را ترخيص مي کند 

و معطل کد رهگيري بانک نمي ماند.
رئيس کل گمرک ايران گفت: درخصوص کالا هاي غيراساسي 
آخرين  با  است  توليد  خط  آلات  ماشين  و  اوليه  مواد  بيشتر  که 
تصميمي که در دولت گرفته شد کالا هايي که تا 20 تير امسال قبض 
انبار ورود دارند بايد بتوانند با ارز متقاضي و بدون نياز به کدرهگيري 

و  است  قانوني  مراحل  سير  درحال  موضوع  اين  که  شوند  ترخيص 
هنوز عملياتي نشده است اميدواريم در روز ها و هفته هاي آينده اين 

موضوع نيز عملياتي شود.
آقاي ميراشرفي افزود: از آنجا که ترخيص کالا هاي غيراساسي 
مانند مواداوليه و ماشين آلات خط توليد بدون کد رهگيري اجرايي 
نشده همچنان با دپوي بيش از سه و نيم ميليون تن مواداوليه، واسط 
و ماشين آلات خط توليد در گمرکات و مبادي ورودي به ارزش بيش 

از 6 ميليارد دلار مواجه هستيم که اگر مصوبه ياد شده در اين باره 
هم اجرايي شود حجم قابل توجهي از اين کالا ها ترخيص خواهد شد.

وي گفت: درخصوص قطعات خودرو با اختياراتي که سرپرست 
وزارت صمت و رئيس کل گمرک داشت اين قطعات را بدون دريافت 
کد رهگيري ترخيص کرديم و در مورد دو خودروساز بزرگ اينکه در 
شرايط کنوني خودرو معطل قطعاتي باشد که به کشور وارد شده، اما 

کد رهگيري اخذ نکرده اند موضوعيت ندارد.
امسال  افزود:  ورودي  حقوق  درباره  ايران  گمرک  کل  رئيس 
است  يافته  کاهش  بلکه  نکرده  پيدا  افزايش  تنها  نه  ورودي  حقوق 
يا همان  طوري که در 5 ماهه نخست سال گذشته حقوق ورودي 
تعرفه موثر گمرک 9 و 6 دهم درصد بوده، اما امسال با کاهش يک 
و سه دهم درصدي در مقايسه با سال گذشته به 8 و 3 دهم درصد 

رسيده است.
آقاي ميراشرفي اضافه کرد: همچنين در 5 ماهه نخست امسال 13 
ميليون و 700 هزار تن کالا وارد کشور شده که از ميزان 10 ميليون تن 
يعني برابر سال گذشته، کالاي اساسي است ضمن اينکه در کالا هايي 

مانند ذرت در مقايسه با مدت مشابه قبل افزايش واردات هم داشتيم.

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازي گفت: همانطور 
که توانستيم بازار اجاره مسکن را ساماندهي کنيم، پيشنهاداتي هم در 

خصوص ساماندهي بازار خريد و فروش مسکن داريم.
محمود محمودزاده درباره سرنوشت عرضه مسکن در بورس اظهار 
داشت: بورس املاک، بحثي بود که وزارت اقتصاد آن را پيگيري مي کند 
و وزارت راه و شهرسازي در آن نه موضع مديريتي دارد نه موضع محوري؛ 
اما آنچه درباره ارتباط مسکن و بورس را وزارت راه و شهرسازي پيگيري 

مي کند، موضوع صندوق هاي زمين و ساختمان است.
وي در خصوص صندوق هاي زمين و ساختمان تصريح کرد: اصلاح 
آئين نامه اجرايي قانون صندوق هاي سرمايه گذاري زمين و ساختمان، 
ذيل قانون ساماندهي و حمايت از توليد و عرضه مسکن را از هيئت 
وزيران اخذ کرده ايم؛ در حال حاضر در حال به روز رساني مطالعات آن 
هستيم تا بتوانيم آن را پياده سازي کنيم؛ هدف از اجراي قانون صندوق 
سرمايه گذاري زمين و ساختمان، کمک به توليد انبوه و عرضه بالاي 

مسکن و پروژه هاي خدماتي مکمل مسکن است.
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازي درباره عرضه 
زمين متعلق به اين وزارت خانه واقع در شهر جديد پرديس که ماه 
گذشته در بورس کالا عرضه شد، افزود: قرار است دستگاه هايي که زمين 
مازاد دارند و آن را براي فروش عرضه کنند، براي آنکه حراج اين اراضي 
در رقابتي شفاف رخ دهد، به بورس کالا مي آيد. اين نوع عرضه قرار 
است جايگزين فروش حراج و مزايده شود که قبلاً در روزنامه هاي آگهي 

مي شد.
وي درباره نقش دولت و وزارت راه و شهرسازي در کنترل بازار 
مسکن و گراني هاي اخير اين بخش گفت: موضوع مسکن يک موضوع 
چند متغيره و چند بعدي است؛ هيچ گاه نمي توان بازار مسکن را با يک 
روش مديريت کرد؛ مثلًا صرفاً با افزايش توليد مسکن نمي توان مشکلات 
موجود در اين بازار را رفع کرد؛ يا اينکه صرفاً با سخت گيري هاي نظام 
مالياتي نمي توان بازار را کنترل کرد، بلکه بايد مجموعه اقداماتي براي 

کنترل بازار مسکن در پيش گرفت.
محمودزاده به اقدامات وزارت راه و شهرسازي در حوزه بازار اجاره 
نشان  ما  ارزيابي هاي  کرد:  تأکيد  و  اشاره  امسال  تابستان  در  مسکن 
مي دهد اين برنامه ها قابل قبول بوده و توانست بازار را کنترل کند؛ به 

همين منوال، در حوزه خريد و فروش مسکن هم ما پيشنهاداتي را ارائه 
داديم؛ اگر آنها هم مصوب شود، تا حدود زيادي مي توانيم بازار خريد و 
فروش مسکن را هم کنترل کنيم؛ البته بايد اين را هم در نظر داشت 
که بازار مسکن، يک بازار ترکيبي است و از متغيرهاي مختلف نقش 

پذيري دارد.
مسکن،  بازار  بر  موضوعات  اثرگذارترين  از  يکي  داد:  ادامه  وي 
بازارهاي رقيب و موازي مسکن است؛ چون به اشتباه در فرهنگ ما، 
بخش مسکن و ملک، همواره يک پس انداز بوده است؛ هر رکودي که 
در بازارهاي ديگر به وجود مي آيد، سرريز آن بلافاصله وارد بازار مسکن 
مي شود؛ اين يک واقعيت است و تکرارهايي که براي اين اتفاق در سالهاي 
پس از انقلاب رخ داده، مي تواند بگويد که دقيقاً بعد از هر آرامش نسبي 
در ساير بازارها، سرريز آن وارد بازار مسکن مي شود و مجدداً پس از مدتي 

اين چرخه تکرار مي شود.
معاون وزير راه و شهرسازي درباره تأثير کمبود عرضه مسکن بر 
گراني هاي اخير اين بازار يادآور شد: با توجه به اينکه در تهران ديگر 
زميني تحت مالکيت دولت وجود ندارد تا با افزايش توليد، به کنترل 
قيمت ها کمک کنيم، اين اتفاق در حال رخ دادن در شهرهاي جديد 

پيراموني پايتخت در زمينه ساخت و ساز انبوه مسکن است.
سياست ما جلوگيري از توسعه کلانشهرهاست

ديگر  و  مسکن  ملي  اقدام  طرح  ريل  حاضر  حال  در  افزود:  وي 
اجرا هستند، هم در شهرهاي جديد  پروژه هاي مسکني که در حال 
اطراف تهران و هم شهرستان هاي استان تهران، عدد قابل ملاحظه اي 
از مسکن در دست ساخت است؛ سياست شهرسازي ما اين است که 
کلانشهرهايمان را توسعه ندهيم؛ چون در غير اين صورت، نقطه توقف 
ندارد و ما هر چه قدر کلانشهرها را توسعه دهيم، باز هم تقاضاي جديد 

براي ساخت مسکن در آنها وجود دارد.
دبير شوراي عالي مسکن درباره آخرين وضعيت لايحه ماليات بر 
عايدي سرمايه نيز گفت: مسئوليت تهيه اين لايحه بر عهده وزارت اقتصاد 
است و مراحل نهايي خود را در کميسيون اقتصاد دولت مي گذراند؛ پس 

از آن به صحن دولت آمده و نهايتاً به مجلس ارسال مي شود.
وي در خصوص اجراي قانون ماليات بر خانه هاي خالي و وظايفي 
که قانون در زمينه اجراي اين قانون بر عهده دولت گذاشته است، اظهار 

داشت: هم ماده 54 مکرر قانون ماليات هاي مستقيم )ماليت بر خانه هاي 
خالي( و هم ماده 15 قانون ساماندهي و حمايت از توليد مسکن مبني 
بر اخذ ماليات از زمين هاي خالي را وزارت راه و شهرسازي در دست اجرا 
دارد؛ با پيگيري اين دو ماده قانوني مي توانيم بحث سرمايه گذاري در 

بخش مسکن را هدفمند کنيم.
به گفته معاون وزير راه و شهرسازي، اگر اين طرح ها و لوايحي که 
در دولت و مجلس در خصوص کنترل بازار مسکن با ابزارهاي مالياتي 
تصويب مي شود، مي توانيم روند صعودي قيمت مسکن را در ماه هاي 

آتي کنترل کنيم.
وي ادامه داد: ما سه استراتژي اصلي در حوزه مسکن در وزارت راه و 
شهرسازي تدوين کرده ايم: يکي از آنها، جدا کردن بازار سرمايه گذاري در 
بخش مسکن از بازار مسکنِ مصرفي است؛ اين استراتژي با سامانه اسکان 
و همچنين بسته هاي مالياتي در حال پيگيري است؛ استراتژي دوم ما، 
موضوع افزايش توليد است؛ غير از طرح اقدام ملي مسکن که طرح هاي 
اجرايي آن در حال پيگيري است، تفاهم نامه هاي متعددي با دستگاه هاي 
مختلف به امضا رسانده ايم، براي گروه هاي هدف متعدد، در حال کار 
هستيم به زودي عمليات اجرايي اين تفاهم نامه ها شروع مي شود که يک 

وضعيت عمراني خيلي قوي اي در کشور ايجاد خواهد کرد.
محمودزاده استراتژي سوم وزارت راه و شهرسازي را حوزه اجاره 
داري عنوان و اظهار کرد: در اين حوزه، 2 پيشنهاد مصوب داريم که 
مربوط به شرايط کرونايي بود؛ موضوع اجاره داري حرفه اي را هم به 
عنوان يک اقدام جديد ساختاري در دست اقدام داريم که مراحل نهايي 

آن طي شده و تا چند روز آينده به هيئت دولت ارسال مي شود.
عمران مجلس )جهش  اخير کميسيون  در خصوص طرح  وي 
توليد مسکن( که قرار است هفته آتي به عنوان طرح 2 فوريتي به 
صحن علني بيايد و بر اساس آن، وزارت راه و شهرسازي مکلف به 
ساخت سالانه 2 ميليون واحد مسکوني مي شود، گفت: به نظر من 
اين طرح قابليت اجرا دارد ما قبلًا هم در کشور، اجراي آن را تمرين 
کرده بوديم هم ساختار نيروي انساني مربوطه را داريم و هم مصالح 
ساختماني آن در کشور به اندازه کافي توليد مي شود و موجود است؛ 
را  کشور  بخش هاي  همه  مشارکت  و  است  بزرگي  بسيار  کار  کار، 

مي طلبد.

فرش  توليدکنندگان  تعاني هاي  سراسري  اتحاديه  مديرعامل 
دستباف شهري و عشايري ايران گفت: در کنار تحريم هاي خارجي 
قوانين دست و پاگير داخلي و کرونا توليد فرش دستباف به شدت 

کاهش يافته است.
فرحناز رافع رئيس مرکز ملي فرش ايران از افزايش چشمگير 
نزديک به چهار برابري در توليد فرش دستباف در نيمه اول امسال 
نسبت به آمارها و برآوردهاي سال گذشته خبر داد. در اين زمينه 
سراسري  اتحاديه  مديرعامل  بهرامي  عبدالله  با  فارس  خبرنگار 
ايران  عشايري  و  شهري  دستباف  فرش  توليدکنندگان  تعاوني هاي 
تماس گرفت و اين مسئله را جويا شد که وي پاسخ داد: توليد زماني 
اضافه مي شود که هم فروش داخلي و هم صادرات فرش دستباف 
درآمدي  صادرات  يا  فروش  محل  از  توليدکننده  اگر  چون  باشد، 

نداشته باشد، نمي تواند مواد اوليه براي توليد فرش تهيه کند.
بهرامي با بيان اينکه فرش دستباف حدود 15درصد به مصرف 
متأسفانه  افزود:  مي شود،  صادر  آن  درصد   85 و  مي رسد  داخل 
صادرات فرش که زماني در دهه  هفتاد شمسي به سالي يک تا 1.2 
ميليارد دلار مي رسيد و حتي در سال هاي تحريم به طور ميانگين 
سالانه 300 ميليون دلار فرش دستباف صادر مي شد، اما متأسفانه 
پارسال فقط 72 ميليون دلار فرش صادر شد. در چهار ماه اول سال 

جاري فقط 15 ميليون دلار از محل صادرات فرش دستباف نصيب 
تا  مي شود  پيش بيني  برآورد  بالاترين  در  که  است  شده  ما  کشور 
آخر امسال حداکثر 50 ميليون دلار از محل صادرات فرش دستباف 
عايد کشور شود.وي گفت: روند صادرات به شدت کاهش يافته که 
و  عملکرد  متأسفانه  ايراني  فرش  براي  آمريکا  تحريم هاي  کنار  در 
تعهد  بر  مبني  مرکزي  بانک  مصوبه  مانند  هم  داخلي  تحريم هاي 
پيمان سپاري صادرکنندگان فرش باعث ضربه وارد شدن به صادرات 
فرش دستباف شده است.به گفته وي، طبق مصوبه بانک مرکزي و 
شوراي اقتصاد صادرکنندگان بايد تعهد بدهند ارز ناشي از صادرات 
به دولت تحويل دهند. در  ارائه کرده و  نيمايي  را در سامانه  فرش 
انجام  اماني  صورت  به  اغلب  ايران  دستباف  فرش  صادرات  حاليکه 
شهري  از  يا  و  ديگر  کشوري  به  کشوري  از  فرش  اين  و  مي شود 
فرش  براي  علي الحساب  رقم  يک  ابتدا  و  مي رود  ديگر  شهري  به 
دريافت  را  واقعي فرش  قيمت  ماه  از 5-4  بعد  و  تجار مي گيرند  از 
را  نيامده  صادرکننده  حساب  به  هنوز  که  ارزي  بنابراين  مي کنند. 
چگونه مي تواند در سامانه نيما پيمان سپاري کند.مديرعامل اتحاديه 
سراسري تعاوني هاي توليدکنندگان فرش دستباف شهري و عشايري 
ايران با بيان اينکه 30 درصد فرش دستباف ايراني به آمريکا صادر 
مي شد، گفت: متأسفانه به خاطر تحريم هاي خصمانه آمريکا امکان 

صادرات فرش دستباف به اين کشور وجود ندارد. براي ساير کشورها 
هم تجار جرأت نمي کنند صادر کنند چون ارز حاصل از صادرات دير 
به دست شان مي رسد، در حالي که بايد سريعاً آن را در سامانه نيما 
آن را پيمان سپاري کنند.به گفته بهرامي از طرفي قيمت مواد اوليه 
توليد فرش بين 40 تا 50 درصد افزايش يافته و قيمت هر کيلو نخ 
ابريشم حدود 1.7تا 1.8 ميليون تومان شده است و بافنده ها چگونه 

مي توانند اين مواد اوليه را بدون داشتن پول تهيه کنند.
وي اين را هم گفت: در کشور حدود 1740 شرکت تعاوني فرش 
دستباف وجود دارد، در حالي که 60درصد از اعضاي اين شرکت هاي 
تعاوني در يکسال گذشته بيکار بوده اند و کارگاه هاي آنها تعطيل شده 
قاليبافي  است. کرونا هم در کنار تحريم ها اضافه شد و کارگاه هاي 
کم رونق شدند. به گونه اي که بين 50 تا 60 درصد از کارگاه هاي 
قاليبافي تعطيل شده اند چون فروشي ندارند و وقتي فروش نداشته 
باشند، نمي توانند مواد اوليه تهيه کنند. بنابراين ادعايي اينکه گفته 
شده توليد فرش دستباف چهار برابر شده نادرست است، چون مرکز 
هنوز  اما  است،  کشور  دستباف  فرش  متولي  سال   20 فرش  ملي 
ندارد  اختيار  در  بافنده ها  و  قاليبافي  کارگاه هاي  از  اطلاعاتي  بانک 
و برنامه اي براي رونق اين صنعت هنر ايراني که سابقه 3 هزار ساله 

دارد وجود ندارد.

استکر  نصب  پروژه  خارجي  پيمانکار  همکاري  قطع  به  توجه  با 
ريکلايمر به دليل تحريم ها، نصب و راه اندازي تمامي تجهيزات پروژه 

توسط نيروهاي متخصص داخلي انجام شده است
به گزارش روابط عمومي و امور بين الملل شرکت معدني و صنعتي 
گل گهر، امروز، مهندس ملارحمان مديرعامل شرکت معدني و صنعتي 
گل گهر به همراه جمعي از معاونين و مديران شرکت از راه اندازي آزمايشي 

دو طرح آماده بهره برداري و افتتاح رسمي در اين شرکت بازديد نمود.
مهندس ملارحمان ابتدا به بازديد از پروژه احداث پايل دوم سنگ 

آهن شکسته و نصب استکر ريکلايمر پرداخت.
اين پروژه که يکي از بزرگ ترين ريکلايمر سنگ آهن خاورميانه 
است با سرمايه گذاري 7 ميليون يورو و 420 ميليارد ريال به اجرا درآمد 
که به دليل تحريم هاي خصمانه بين المللي و قطع همکارى پيمانکار 
خارجي، تامين با مشکلات عديده سخت افزاري و نرم افزاري نظير کسري 
نقشه هاي اجرايي و قطعات، ايرادات ساخت و عدم دسترسي به برنامه هاي 

کنترلي و…. مواجه شده بود و سرانجام به دستور مديريت ارشد شرکت 
و با اعتماد به نيروهاي متخصص داخلي توسط معاونت فني مهندسي 
مجتمع گل گهر و مديريت اصلاح خطوط با هدف حمايت از شرکت هاي 
توانمند داخلي و بومي سازي، نصب و راه اندازي اين نوع تجهيزات که 
داراى به روزترين تکنولوژى موجود در اين زمينه مي باشد با هزينه بسيار 
پايين تر راه اندازي و در اختيار بهره بردار کارخانه تغليظ قرار گرفت. اين 
ريکلايمر با ظرفيت اسمي 3،250 تن بر ساعت خوراک دهي مي باشد. از 
جمله اهداف اجراي اين پروژه اختلاط مناسب خوراک ورودي و کاهش 
چشم گير نوسانات کيفي و نتيجتاً افزايش راندمان خطوط توليد کنسانتره 
مي باشد.پروژه بعدي که مورد بازديد امروز مهندس ملارحمان و معاونين 
شرکت گل گهر قرار گرفت، پروژه احداث تيکنر مرکزي مجتمع گل گهر 
و اجزاي وابسته بود که با هدف بازيابي آب از جريان باطله طرح هاي 
توسعه خطوط کنسانتره مجتمع تعريف شده است. اين پروژه شامل 
طراحي، مهندسي، تامين و اجراي يک دستگاه تيکنر از نوع تيکنرهاي 

با نرخ ته نشيني بالا و اجزاي وابسته مي باشد.هدف از احداث اين پروژه، 
آب گيري از باطله رقيق طرح هاي فرآوري غبار کارخانه تغليظ، فرآوري 
غبار ته ريز سيکلون هاي کارخانه تغليظ و باطله طرح توسعه خط 4 
کنسانتره )پلي کام( و بازچرخاني آب بازيابي شده به کارخانه هاي توليدي 
است.ظرفيت عملياتي پروژه، 400 تن بر ساعت جامد خشک )آب گيري 
از 5150 مترمکعب بر ساعت دوغاب( است که بازيابي، بازچرخاني و 
نتيجه حفظ  نياز کارخانه هاي فرآوري و در  استفاده مجدد آب مورد 
اين  از  استفاده  و  ثانيه(  بر  ليتر  منابع آب )1300  توجه  قابل  مقادير 
منابع در ساير خطوط توليد توسعه اي از عمده مزاياي اجراي اين پروژه 
مي باشد. به دليل قرار گرفتن مجتمع گل گهر در اقليم خشک، راه اندازي 
اين پروژه در سال جهش توليد از ارکان اصلي اجراي طرح هاي توسعه اي 
توليد کنسانتره در مجتمع گل گهر شامل طرح فرآوري غبار و طرح 
توسعه خط 4 توليد کنسانتره که از جمله طرح هاي اصلي افزايش توليد 

کنسانتره هستند به شمار مي رود.

رئيس کل گمرک خبر داد:

ترخيص کالا هاي اساسي بدون کد رهگيري

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازي؛

بازار اجاره مسکن سامان داده شد

مديرعامل اتحاديه تعاني هاي توليدکنندگان فرش خبر داد:

صادرات 15ميليون دلار فرش دستباف در 4ماه

بازديدمهندسملارحمانازپروژهنصباستکرريکلايمروپروژهاحداثتيکنرمرکزيمجتمعگلگهر

 معاون 
وزير صمت: 

شرايط
کشور
ازلحاظ
کالايي
درحالت
تعادل
است

معاون وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: کشور ايران 
امروز با وجود تحريم هاي ظالمانه دشمنان و آثار منفي شيوع 
بيماري کرونا بر اقتصاد، از لحاظ کالايي در تعادل نسبي قرار 

دارد و فروشگاه ها تا سقف پراز اجناس مختلف است.
بازار،  تنظيم  کارگروه  مشترک  نشست  در  يزدان سيف 
گندم، آرد و نان استان بوشهر افزود: اين در شرايطي است در 
کشورهايي که تحت هيچ تحريمي قرار ندارند با شيوع کرونا با 

مشکل جدي در زمينه تامين کالاهاي مورد نياز  روبرو شدند.
و  مشکل  پر  وضعيتي  در  کشور  اگرچه  کرد:  بيان  وي 
شرف،  از  دفاع  آماده  همگان  وجود  اين  با  اما  است  حساس 
اقتدار و ناموس کشور هستند و کارکردن مديران در حوزه هاي 
چشم  که  دشمناني  زيرا  مي شود  تلقي  جهاد  امروز  مختلف 
ديدن سربلندي ايران را ندارند فشار سنگيني بر کشور تحميل 
کرده اند.سيف عنوان کرد: بخش عمده اين مشکلات ناشي از 
کينه و عداوت دشمناني است که به اين مرز و بوم چشم طمع 
دوخته اند.وي گفت: آمريکا تصور مي کرد با اعمال تحريم ها در 

ايران قحطي مي آيد و از مردم خواست تا به فروشگاه ها مراجعه و 
هر آنچه در آنها هست را خريداري کنند تا دولت ايران در زمينه 
تامين کالاهاي مورد نياز مردم با مشکل روبرو شود اما وجود 
اين دشواري ها  اکنون در شهريور ماه سال 99 کشور پايدارتر از 
گذشته است.سيف گفت: دشمنان تا امروز به هدف خود دست 
نيافته اند که اين علاوه بر لطف خدا از وجود انسان هايي است که 

با تمام وجود در راه عزت بزرگي و اقتدار ايران گام برمي دارند.
وي اظهار کرد: هر کس در سطح خودش بايد براي کشور 
حلال مشکلات باشد تا از اين شرايط سخت کنوني عبور کنيم.
سيف بيان کرد: دشمن با اطلاع رساني نامناسب تلاش 
مي کند مشکلات موجود را تبديل به چالش بين دولت و مردم 
کند که در اين شرايط بايد همگان بيدارانه و هوشيارانه عمل 
کنند.وي اظهار کرد: نااميد کردن مردم حرکت در مسير دشمن 
است ولي با اين وجود براي اميدوار کردن نيز نياز به تلاش و 
فعاليت است.مديرعامل شرکت بازرگاني دولتي ايران در باره 
وضعيت نهاده هاي دامي در کشور گفت: از ابتداي سال جاري 

700 هزار تن ذخاير نهاده هاي دامي و سويا در کشور موجود بود 
که از اين مقدار بخش زيادي توزيع و جايگزين آن شده است.

وي يادآور شد: نزديک به 700 تا 800 هزار تن از محل 
دانه هاي روغني کنجاله استحصال و در کشور بين دامداران و 

مرغداران توزيع شده است.
سيف اظهار کرد: کل مصرف کشور در بخش نهاده هاي 
دامي و سويا سه ميليون و 800 هزار تا چهار ميليون تن است 

که تنها بخش بسيار اندکي در اين بخش کمبود وجود داشت.
وي تاکيد کرد: با توجه به اينکه نهاده هاي دامي در سخت 
ترين شرايط کشور تامين مي شود دستگاه ها بايد تلاش کنند تا 

تامين و توزيع نهاده ها به صورت مناسبي صورت گيرد.
معاون وزير صمت افزود: همچنين نظارت کامل بر توزيع 
کالاهاي اساسي که ارز چهارهزار و 200 توماني دارند، ضروري 
است.وي تاکيد کرد: دشمن بر اشتغال کشور و نهاده هاي توليد 
تمرکز کرده که براي مقابله با آنها تامين نقدينگي و نهاده هاي 

مورد نياز توليدکنندگان در سال جهش توليد ضروري است. 


